
Min historie. 

 

Jeg har dampet de sidste 18 mdr, og har oplevet en positiv effekt på helbredet, tidliger røg jeg 20 

cigaretter om dagen, og havde de sædvanlige genere, såsom tobakshosten og dårlig lugtesans. 

Efter at have skiftet over til damp, har jeg ikke de genere som før, har i det hele taget fået et bedre 

helbred, og på mange måder en sunder livsstil. 

Jeg har ligesom en del andre været igennem den proces, hvor man ønsker at holde op med at ryge, 

og har prøvet de gænges midler, så som tyggegummi og plaster, uden synderlig succes. 

 

Jeg har meget svært ved at forholde mig til at man, på et meget tyndt grundlag, vil lovgive sig ud af 

et problem, som på mange måder slet ikke er dokumenteret særligt godt, og flere at de 

undersøgelser der er lavet, der har div. interesser organisationer med forskelig dagsorden, taget 

fragmenter af disse undersøgelser og brugt som baggrund for at få lukket ned for salg af produkter 

til damp. 

 

Det er ikke i orden at man på den måde forringer vilkår både for forhandler og bruger, ved at 

pålægge afgifter, ved godkendelse af vare der bruges til at dampe, ej heller at man 6 mdr før man vil 

have en vare godkendt, så endelig kan få lov til at markdesføre den, dette forringer konkurrencen i 

forhold til udlandet. 

Summen af dette lovforslag,vil blive at dampere og forhandler vil blive krimiliseret, og man vil 

søge andre steder for få sine produkter til damp, og andre vil falde tilbage på analog cigaretter.  
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